
Aktiviranje vseh faktorjev za zagotavljanje stabilnejšega in dinamjčnega
gospodarskega razvoja

Na osnovah določil zakona
o združenem delu
IS SO Ljubljana Center je obravnaval predlog smernic za uresničevanje srednjeročnega
družbenega plana občine Ljubljana Center za obdobje 1976—1980 v letu 1977

Kot smo poročali v zadnji številki Dogovorov, so konec preteklega
leta na vseh treh sejah skupščinskih zborov delegati obravna-
vali osnutek smernic za uresničevanje srechijeročnega družbe-
nega plana občine za letošnje leto ter dali svoj pripombe. Na
podlagi sprejetih pripomb je bil pripravljen predlog smernic, ki
ga je ena eni svojih zadnjih sej obravnaval izvršni svet skup-
ščine občine Cenler pred prcdložitvi.jo v sprejcm delegatom ob-
činski skupščine.

Za doseganje temeljnih na-
log sprejetega družbenega do-
govora o osnovali družbenega
pla«a v naši občini za letošnje
leto vsem nosilcem družbeine-
ga planiranja v občini so s
smernicami začrtane naslednje
pomembnejše osnovne usme-
ritve:

— na osnovi določdl zakona

o združenem delu se morajo
še intenzivneje uveljavljatd sa-
moupravni socialistioni odno-
si na vseh podroojih združe-
nega dela, pri čemer je še po-
sebnega pomena uveljavitev
ustavno pravnega položaja de-
lavca

— uveljavljanje vsebinskega
uresničevanja ustavnega naoe-

la združevanja dela in sred-
stev na temeljih dohodkovnih
odnosov in izpopolnjevanje
družbenoekonomskih osnov
procesa svobodne menjave
dela

— ukrepanje za učinkovito
odpravljanje negativndb rezul-
tatov poslovanja v OZD, kipo-
slujeuo z izgubo

— uveljavljanje učinkovitej-
ših sistemov nagrajevanja za
doseganje večje storilnosfci de-
la in družbene produktivnosti

Razen navedenih osnovnih
usmeritev opredeljiijejo vuvo-
du smernice še celo vrsto po-
trebnih ukrepov in nalog pred-
vsem s področja kadrovske po-
libike, družbene samozaščite,
sprejemanja srednjeročnih pla-
nov razvoja družbenih dejav-
nosti, urejanje delovnega časa
y sboritvenih, feomunalnih de-
javnostdh s pobrebami občanov
in izvajanja programov izgrad-
nje objektov iz samoprispev-
ka II.

Gospodarstvo in industrija

Na področju gospodarstva
smo zasleddli v preteklem le-
tu počasnejšo gospodarsko rast
cxi predvidene. Vendar so bili
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ob koticu preteklega leta pre-
miki, ki so pokazali, da bi ob
vseh potrebnih prizadevanjih
in stabdOizacdjskih ukrepih ter
predvsem z doi&lednim izvaja-
njem le teh lahko pričakovali
v letošnjem letu 4,1-odstotno
rast diružbenega proizvoda ce-
lotnega gospodarstva v občd-
ni. Na tako stopnjo rasti bodo
vplivaile predvsem predvidene
oživitve prometa v trgovini na
dirobno in povečane aktdvnosti
zunanjetrgovinskih organizacij.
Glede na zaostajanje produk-
ttimosti dela v zadnjih letih
se postavlja zahteva za dose-
ganje najmanj 3-odstotne stop-
nje rastd v letošnjem letu, kar
je pogoj za doseganje predvi-
dene gospodarske rasti, karpa
bo spet moč doseči le z od-
ločnimi stabilizaoijskiirni ukrepd
ter ob zagotovilu, da bo zapo-
slenost resnično ostajala v
okvirih s srednjeročnim pla-
noin sprejetdh gibanj.

Ob takih določildh, M jih za-
ftrtujejo smerndce za področje
gospodarstva naj zapišsmo le,
da bo uresničevanje le-teh za-
htevalo ne le zunanje ukrepe
ln naloge, temveč predvsem
boljšo raotranjo organiziranost
v gospodarskah organizacijah,
večjo delovno disciplino in za-
vest vsakega delovnega člove-
ka ter dosledno izvajanje do-
ločda, sprejetih druzbenih do-

govorov in sporazuiraav ter za-
kona o združenam delu.

Speoifična lokacija ter de-
lotna tudi urbanisbi6na obelež-
ja občtoe Center vsekakor
omejujeta prostorske možno-
sti razvoja nekaterdh panog
industrije v naši občini, kar
pa ne pomeoi, da bi poleg ra-
cionalizaciije izkoriščanja ob-
sboječih kapacitet ter usmerit-
ve natožb v moderndzacijo in
avtomatdzacijo tehnoloških. po-
stopkov, veljalo v letošnjem
letu razmisliti tudl o možno-
stih investdoij v nekatere nove
panoge industrije oz. razširit-
ve že obstoječih, kar bd vseka-
kor pripomglo k boljšemu go-
spodarskemu razvoju občdne.
Na področju gradbeništva bo
zaradi velike razdrobljenosti in
slabe medsebojne povezanosta
potrebno, da temeljne organi-
zadje združenega dela s tega
področja preučijo svojo orga-
nizdiranost in medsebojno po-
vezaraost tako v vertikalneim
kot horizonitainem delovnem
procesu, da bi racdanalizirali
obsboječe zmogljiirostd in po-
boljšald kvaliteto del.

Pomembna trgovina

Nedvomno daje razvdtost ter
veJiko šte-vilo manjšah trgovin-
skih organdzacdj v občini Cen-
ter le-tej poisebno obeJežje,
predvsem pa trgovina pred-
stavlja pomembno vejo v gos-

podarstvu občine. Dosedanja
razdrobljenost in neraoional-
nost organizaoije je v pretek-
lo&ta bdla velltookrat varok
slabšega poslovanja. Zato bo
v letošnjem letu na področju
trgovine ena od temeljnih na-
log, pospeševanje medsebojne-
ga združevanja dela in sred-
stev vseh roanjšili trgovinskih
organrizacij z namenom, da bi
poslovale racionalneje, bolj
specialMrano ter predvsem
tmele boljšo organizacijo dela.

Za našega občana je pred-
vsem pomembna dobra zalo-
ženost trga tako, da bodo na-
pori usmerjenri tudi v to in pa
hitrejše prilagajanje prodzvod-
nje zahtevam pobrošnje. Da pa
bo to možno, ne sme trgovina
pozabitd na proizviodnjo, kateri
mora bolj kot doslej zagotav-
ljatd pravočasno oskrbo s su-
rovinamd in reprodukoijskun
materialom. 2e dolgo časa je
jasno, da je lahko naša trgo-
vtoa uspešna na tujem tržišču
le pod pogojein, če se bo or-
gandzirano, skupno z združe-
vanjem d^la in sredstev s pro-
izvodnimi oorganiizacijami, po-
javljala v zunanjetirgovinski
memjavi. Tako bodo tudd letos
osnovni nosilci predvidene re-
alizacije izvoznih csiljev sestav-
ljene organizacije združenega
dela in druge vedje organiza-
cdje.

Rešitev ni višanje cen

V preteklem letu smo bele-
ždJa d<rfiaj dobre rezultate po-
slovanja v gostinstvu in turiz-
mu naše občine, kar pa je na
žalost bolj posledioa visokega
porasta cen uslug, kakor kakš-

nih posebnih stabilizaoijskah
ukrepov. Cene gostinskim uslu-
gam so namreč v preteklem
letu zelo narasle, kar pa goto-
vo ne more iti v nedogled, saj
smo s takim načinom najbrž
že dosegli Idimilt potrošnlkove-
ga žepa, predvsem pa skrajno
mejo k«nkuren6nosti, kar se
nam v letošnjem letu ob ka-
kraniih.koli velikih premikih
cen lahko zelo maščuje napod-
ročju turizma. Verjetno bo
morala biti osnova za dosega-
nje dobrih poslovnih rezulta-
tov kaj drugega, kot višanje
cen.

Eden osnovnih ukrepov bi
moral biti marsikje ponovna
preufiitOT lastne organdziTano-
sti ter prizadevanje za izbolj-
§anje kvalitete vseh vrst
storitov in popestritev izbora
ponudbe, ki je danes precej
storomna glede na možnosti ob
malo domisetoosti.

V pogovoru o težavah go-
stinstva, s katerimkoli vodil-
nim delavcem v gostinstvu, se
bomo srečali s tarnan.ji o sla-
bih kadTiih ter nekakšnem za-
čaranem krogu, kl ga ni mo-
g»6e prebdjti, da bi se položaj
pomanjkanja kvalitetnih go-
stin&kih kadrov izboljšal. Mor-
da bd bilo dobro razmisliti pri
tem o učankoviteišeni in sti-
mulafcivnejšem naoinu nagra-
jevanja.

V analM poslovnega uspeha
organdzaciij v združenem delu
s podrofija gospodarstva pre-
teklega leta v našd obdlni, o
kateri so razpravljali delegatd
skupščine na zadnjd seji lan-
skega leta je navedeno, da
imata nižji cetotmi dohodek v
primerjavi z letom prej v ob-

čind Center dve področji: trgo
vina in obrt, kar smo tudd za-
pisali v zadnji številkd Dogo-
vorov.

Nedvoinno bo potrebno re-
ševatd problematiko na pod-
ročju drobnega gospodarstva
na novdh osnovah. Spremeniti
se bo mocral odnos do orga-
nizacij združenega dela s tega
področja, tako v družbenem
kot zasebnem sektorju.

Glede na potrebo po kom-
pleksnem poznavanju omenje-
ne problematike se že priprav-
lja posebna analiza, ki bo ra-
zen smerndc lahko dobra pod-
laga za reševanje nekaterih
problemov.

Vsekakor pa bo vsa podpora
nudena tistim dejavnostim s
področja drobnega gospodar-
stva, katerih dejaivnost še ved-
no zaostaja za potrebami, pred-
vsem so to storitvene dejav-
nosti.

Ob koncu prvega dela naše-
ga sestavka o smernicah za
uresničevanje srednjeročnega
družbenega plana ob61ne Ljub-
ljana Center za obdobje
1976—1980 v letu 1977 je po-
trebno zapisati, da bo sprem-
ljal izvajanje s smemicami po-
stavljene naloge izvršnd svet
občinske skupščine.

Delegati občinske skupščme
bodo o dokončnem sprejemu
in potrditvi predloženega pred-
loga smamic razpravljaK na
sejah vseh treh skupščinskih
zborov, v začetku februarja.

V nasledinji številkii Dogo-
vorov borno prikazali najpo-
membnejše usmeritve, ki so
za6rtane s smernicami s pod-
ročja družbenih dejavnosti.
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